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ACTA DE PLE DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 17 DE SETEMBRE DE 2024 (NÚMERO 

7/2024) 

 

ASSISTENTS:  Alcalde:   Sr. Miquel Parella Codina   
     

Regidors:  Sra. Gemma Brunet Ferrer  
Sr. Jesús Geli Fàbrega  
Sra. Rut Puigbarraca Rojas  
Sr. Antoni Herms Martínez  
Sra. Sílvia Cabrafiga Parareda  
Sra. Núria Mir Puntí  
Sra. Lluïsa Matas Vilaró 
Sr. Salvador Pujol Carbonell  
Sra. Cristina Martín Sanglas  
Sra. Lydia Maria Remedios Remon Aguirre  

 

A Aiguafreda, essent les 20 hores del dia indicat a l’encapçalament, a la Sala de Plens de l’Ajuntament, 
seu de la Corporació, es reuneixen sota la Presidència del senyor Alcalde els regidors/es assenyalats 
més amunt, assistits de la Secretària Interventora accidental de la Corporació, la senyora Maria Bonet 
Pujol, prèvia comprovació del quòrum legal necessari d’un terç del nombre legal de membres que 
formen la corporació municipal, per iniciar la sessió ordinària plenària convocada pel dia d’avui. 
 
Pren la paraula el Sr. Alcalde que dóna la benvinguda a tothom i, seguidament, es passen a tractar els 
punts de l’ordre del dia. 
 

ORDRE DEL DIA: 

 

1.- APROVACIÓ D’ACTES DEL PLE  
 

2.- ASSABENTAT D’ACORDS I RESOLUCIONS MUNICIPALS 
 

3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT I DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT CORRESPONENT 
AL 2N TRIMESTRE DE 2024 
 

4.-APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 2023 
 

5.-APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ A LA CENTRAL DE CONTRACTACIÓ DE LA MANCOMUNITAT LA PLANA  
 

6.-MOCIONS, PRECS I PREGUNTES 

 
1. APROVACIÓ D’ACTES DEL PLE DE SESSIONS ANTERIORS 
 

Pren la paraula el Sr. Alcalde de la Corporació i demana si hi ha alguna observació respecte al contingut 
de les actes de les sessions dels Plens que es relacionen a continuació: 
 

- Acta del Ple ordinari núm. 5/2024, de 18 de juny de 2024 
- Acta del Ple extraordinari núm.6/2024, de 30 de juliol de 2024 

 
No havent-hi cap intervenció el Sr. Alcalde dóna per aprovades les actes de Ple esmentades. 
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2. ASSABENTAT D’ACORDS I RESOLUCIONS MUNICIPALS 
 

2.1 Resolucions d’Alcaldia: 
 

 

Pren la paraula la Sra. Secretària, qui procedeix a fer lectura dels decrets d’Alcaldia dels quals es dóna 

compte, d’1 de juny a 6 de setembre de 2024 , segons extracte indicat a continuació:  

 
DECRET 2024-0174 06/09/2024 Expedient 491/2024 -Xifres padró any 2024  

DECRET 2024-0173 06/09/2024 Expedient 894/2024 - Alta al padró d'habitants 

DECRET 2024-0172 06/06/2024 Expedient 777/2024 - Llista definitiva d'admesos/es i exclosos/es procés selectiu per proveir una 
plaça d'administratiu/va   

DECRET 2024-0171  03/09/2024  Expedient 760/2024 - Comprovació de requisits materials de l'activitat dedicada al comerç al 
detall d'alimentació en règim d'autoservei. C. Mossèn Cinto Verdaguer, 1 local bxs.  

DECRET 2024-0170 03/09/2024  Expedient 1294/2024 - Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0169   03/09/2024  Expedient 1333/2024 - Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0168   02/09/2024  Expedient 1294/2024 - Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0167   02/09/2024  Expedient 1333/2024 - Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0166   02/09/2024  Expedient 1274/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0165   02/09/2024  Expedient 1282/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0164   29/08/2024  Expedient 1291/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0163  29/08/2024  Expedient 1294/2024 – Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0162  28/08/2024  Expedient 1303/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0161   28/08/2024  Expedient 1308/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0160   28/08/2024  Expedient 1333/2024 -Resolució sol·licitud targeta aparcament persones discapacitat 

DECRET 2024-0159   12/08/2024  Expedient 777/2024 - Llista provisional d'admesos i exclosos procés selectiu per proveir una 
plaça d'administratiu/va   

DECRET 2024-0158  09/08/2024  Expedient 777/2024 - Llista provisional d'admesos i exclosos procés selectiu per proveir una 
plaça d'administratiu/va  

DECRET 2024-0157  09/08/2024  Expedient 135/2024 - Aprovació de factures 

DECRET 2024-0156  08/08/2024  Expedient 1263/2024 - Delegació funcions Alcaldia 19 a 27 d'agost de 2024  

DECRET 2024-0155  08/08/2024  Expedient 1251/2024 - Resolució Alcaldia concessió de bestreta 

DECRET 2024-0154  07/08/2024  Expedient 868/2024 - Esmena concessió Directa de Subvencions Previstes Nominativament al 
Pressupost Els Gafarrons  

DECRET 2024-0153  06/08/2024  Expedient 1153/2024 -Resolució sol·licitud petició de reserva d'aparcament per a persones amb 
discapacitat i mobilitat reduïda 

DECRET 2024-0152   06/08/2024  Expedient 1114/2024 - Comunicació d'activitat d'habitatge d'ús turístic. C. Nostra Senyora de 
Núria, núm. 42 

DECRET 2024-0151   06/08/2024  Expedient 490/2024 - Comunicació prèvia d'activitat d'habitatge d'ús turístic. C. Nostra Senyora 
de Montserrat, núm. 18 

DECRET 2024-0150   06/08/2024  Expedient 1044/2022 -Resolució per declarar desert el procés selectiu d'Enginyer/a Tècnic/a  

DECRET 2024-0149   02/08/2024  Expedient 1176/2024 Resolució per comparèixer recurs contenciós administratiu Procediment 
ordinari 301/2024-D contra resolució JGL 07.05.2024 indemnització per pròrroga servei 
jardineria FUNDACIÓ TAC OSONA   

DECRET 2024-0148  31/07/2024 Expedient 1221/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0147   30/07/2024 Expedient 1048/2022 - Contractació operari de manteniment responsable de cementiri P.D.M.  

DECRET 2024-0146   30/07/2024 Expedient 1050/2022 -Contractació conserge de casal d'avis I.M.R.  

DECRET 2024-0145   30/07/2024 Expedient 1050/2022 -Contractació conserge de casal d'avis de cap de setmana M.M.B.  

DECRET 2024-0144   30/07/2024 Expedient 1048/2022 - Contractació operari de serveis J.V.S.  

DECRET 2024-0143   30/07/2024 Expedient 1048/2022 - Contractació operària de neteja viària M.N.M  

DECRET 2024-0142  29/07/2024 Expedient 490/2023 - Concessió de reserva d’aparcament per a persones amb mobilitat reduïda  

DECRET 2024-0141  26/07/2024 Expedient 1199/2024 - Nomenament vigilant municipal com a funcionari interí mitjançant borsa  

DECRET 2024-0140  25/07/2024 Expedient 714/2022 -Resolució d’al·legacions deficiències en termini de garantia de les obres de 
la nova Biblioteca d'Aiguafreda 

DECRET 2024-0139  25/07/2024 Expedient PLN/2024/6 -Convocatòria Ple extraordinari 30 de juliol de 2024 

DECRET 2024-0138  25/07/2024 Expedient 1195/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0137  25/07/2024 Expedient 248/2024 - Llicència de divisió horitzontal de la finca Carrer Major, nº 9  

DECRET 2024-0136  24/07/2024 Expedient 1188/2024 - Cessament per baixa voluntària funcionari interí, vigilant municipal  

DECRET 2024-0135   24/07/2024 Expedient 1081/2024 -Desestimar al·legacions denúncia de trànsit número 202400000207  

DECRET 2024-0134   24/07/2024 Expedient 1197/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0133  24/07/2024 Expedient 1044/2022 -Desestimar recurs d'alçada procés selectiu enginyer/a  
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DECRET 2024-0132  24/07/2024 Expedient 248/2024 -Llicència de divisió horitzontal de la finca Carrer Major, nº 9  

DECRET 2024-0131  23/07/2024 Expedient 1139/2024 -Actuacions prèvies a l'inici d'expedient sancionador per incompliment de 
l'ordenança de la tinença i protecció dels animals, requerir inscripció gos de raça perillosa  

DECRET 2024-0130   19/07/2024 Expedient 1149/2024 – Sol·licitud subvenció per a l'execució d'obres de restauració d'immobles 
de valor cultural 2024-2026 (CLT004) 

DECRET 2024-0129   19/07/2024 Expedient 1138/2024 - Convocatòria Mesa negociació personal funcionari i laboral (modificació 
RLT i jornada intensiva Brigada)  

DECRET 2024-0128  18/07/2024 Expedient 1165/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0127  18/07/2024 Expedient 1167/2024 - Resolució ajut teleassistència 

DECRET 2024-0126  18/07/2024 Expedient 1172/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0125  17/07/2024 Expedient 1061/2024 - Desestimar al·legacions denúncia de trànsit número 2400000049  

DECRET 2024-0124  17/07/2024 Expedient 248/2024 -Llicència de parcel·lació de la finca Carrer Major nº 9  

DECRET 2024-0123  17/07/2024 Expedient 1171/2024 -Concessió bestreta personal laboral  

DECRET 2024-0122   16/07/2024 Expedient 1084/2024 - Llicència d'ocupació de la via pública temporal per circ  

DECRET 2024-0121 12/07/2024 Expedient 1148/2024 -Sol·licitud subvenció actuacions de manteniment i conservació de lleres 
públiques, ACA  

DECRET 2024-0120  12/07/2024 Expedient 1130/2024- Acceptació ajut del Programa sectorial de millora de les xarxes 
d’abastament d’aigua, Diputació de Barcelona 

DECRET 2024-0119  10/07/2024 Expedient 1131/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0118  09/07/2024 Expedient 653/2024 -Acceptació desistiment empadronament  

DECRET 2024-0117   05/07/2024 Expedient 1105/2024 - Resolució per comparèixer com a part demanada i emplaçaments recurs 
contenciós administratiu Procediment ordinari 297/2024, responsabilitat patrimonial 6/2023  

DECRET 2024-0116  03/07/2024 Expedient 1082/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0115  01/07/2024 Expedient 1060/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0114   27/06/2024 Expedient 912/2024 - Aprovació inicial del Projecte d'urbanització de l'aparcament annex a la 
Cemsa "Pla de la Vinya"  

DECRET 2024-0113  27/06/2024 Expedient 1047/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0112   24/06/2024 Expedient 1000/2024 - Modificació pressupost 03/2024 generació de crèdits  

DECRET 2024-0111   24/06/2024 Expedient 1028/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0110   18/06/2024 Expedient 629/2024 - Comunicació ORGT no subjeccions en l’impost sobre béns immobles 2024  

DECRET 2024-0109  14/06/2024 Expedient 936/2024 -Conveni pràctiques acadèmiques amb Universitat de Girona 

DECRET 2024-0108   14/06/2024 Expedient 752/2024 -Aprovació inicial Projecte restauració coberta església Aiguafreda de Dalt  

DECRET 2024-0107  13/06/2024 Expedient PLN/2024/5 - Convocatòria Ple ordinari de 18 de juny de 2024  

DECRET 2024-0106  13/06/2024 Expedient 966/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0105  13/06/2024 Expedient 813/2024 - Resolució d'accés a la informació pública 

DECRET 2024-0104   13/06/2024 Expedient 843/2024 - Contracte menor pel servei de neteja de la parcel·la municipal entre el c. de 
Cruïlles i el Torrent del Cementiri  

DECRET 2024-0103  13/06/2024 Expedient 971/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0102  11/06/2024 Expedient 1048/2022 -Llista definitiva admesos/es i exclosos/es procés selectiu operari/ària 
responsable de cementiri, serveis, neteja viària, i borsa de treball  

DECRET 2024-0101  10/06/2024 Expedient 939/2024 - Llistat de sancions ORGT 

DECRET 2024-0100   10/06/2024 Expedient 941/2024 -Concessió bestreta personal laboral 

DECRET 2024-0099  05/06/2024 Expedient 581/2024 - Requeriment de liquidació de cànon a AGBAR  

DECRET 2024-0098  05/06/2024 Expedient 1050/2022 -Llista definitiva d'admesos/es i exclosos/es procés selectiu conserge de 
Casal d'Avis i conserge de Casal d'Avis de cap de setmana  

DECRET 2024-0097  05/06/2024 Expedient 790/2024 - Declarar finalitzat l'expedient de protecció de la legalitat urbanística de les 
obres del carrer de Núria, núm. 27 A  

DECRET 2024-0096   03/06/2024 Expedient 845/2024 -Comissió de serveis Secretària Interventora FHN, DGAL  

DECRET 2024-0095   01/06/2024 Expedient 135/2024 - Aprovació de factures 

DECRET 2024-0094  01/06/2024 Expedient 887/2024 -Incoació expedient i audiència per la pròrroga del contracte de serveis de 
socorrisme, cursets de natació, control d'accés i neteja de la piscina municipal d'Aiguafreda  

 

No havent-hi cap més intervenció, es dóna pas al següent punt de l’ordre del dia.  

 
2.2 Juntes de Govern Local 

 

Pren la paraula el Sr. Alcalde i demana si hi ha alguna consulta o suggeriment respecte del contingut 

de les actes de sessions de Junta de Govern que es relacionen a continuació: 
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- Núm. 11/2024 de 4 de juny de 2024 
- Núm. 12/2024 de 18 de juny de 2024 
- Núm. 13/2024 de 2 de juliol de 2024 
- Núm. 14/2024 de 16 de juliol de 2024 
- Núm. 15/2024 de 30 de juliol de 2024 

 

No havent-hi cap intervenció, es dóna pas al següent punt de l’ordre del dia.  

 

3.- DONAR COMPTE DE L’INFORME DE MOROSITAT I DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT 
CORRESPONENT AL 2N TRIMESTRE DE 2024 
 

La Sra. Secretària procedeix amb la lectura de l’informe que, transcrit literalment diu el següent: 
 

INFORME EMÈS PER LA INTERVENCIÓ MUNICIPAL SOBRE EL COMPLIMENT DELS TERMINIS DE 
PAGAMENT DE LES OPERACIONS COMERCIALS AFECTADES PER LA LLEI 15/2010, DE 5 DE JULIOL, DE 
MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE, PER LA QUE S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA 
CONTRA LA MOROSITAT EN LES OPERACIONS COMERCIALS I EL CÀLCUL DEL PERÍODE MITJÀ DE 
PAGAMENT CORRESPONENTS AL SEGON TRIMESTRE DE L’ANY 2024 
 
Primer.- La Llei 15/2010 de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen 
mesures  de lluita contra la morositat en les operacions comercials, afecta els terminis de pagament i al 
procediment de reclamació de deutes de les administracions públiques als seus proveïdors. 
 
Els terminis de pagament fixats en l’article tercer de la Llei 15/2010 és de 30 dies des de la recepció de 
la mercaderia o prestació del servei. Com a mecanisme de transparència en el compliment d’aquests 
terminis de pagament, s’estableix en l’article 4 que els Tresorers, o en el seu defecte, Interventors de 
les Corporacions locals elaboraran trimestralment un informe sobre el seu compliment el qual haurà 
d’incloure necessàriament el número i quantia global de les obligacions pendents en què s’estigui 
incomplint els terminis. Aquest informe es rebrà trimestralment al Ple de la Corporació per part de la 
tresoreria municipal i haurà de remetre’s, en tot cas, al Ministeri d’Economia i Hisenda per part de la 
Intervenció. 
 
Segon.- la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, en 
la seva redacció donada per la llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control del deute comercial 
del sector Públic, sotmet les Corporacions Locals al principi de sostenibilitat financera, no només en 
referència al deute públic sinó al deute comercial de les mateixes. D’aquesta manera es determina la 
sostenibilitat del deute comercial quant al període mitjà de pagament als proveïdors d’aquestes entitats, 
que no superi el termini  màxim previst a la normativa de morositat. 
 
Tercer.- L’Ordre Ministerial 2105/2012, modificada per l’Ordre HAP/2082/2014, en el seu article 16.6, 
estableix l’obligació de subministrar de forma trimestral aquesta informació, regulant-se la metodologia 
de càlcul del període mitjà de pagament als proveïdors en virtut del que disposa el Reial decret 
635/2014, de 25 de juliol. 
 
El període mitjà de pagament mesura el retard en el pagament del deute comercial en terminis 
econòmics, com a indicador diferent del període legal de pagament establert a la Llei 9/2017  de 
contractes del Sector Públic. 
 
De conformitat amb l’exposat, s’INFORMA: 
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1.- Les ràtios de morositat obtingudes de l’Ajuntament, són els següents: 
 
2n. trimestre 2024 
 
Ràtio d’operacions pagades: 7,45 dies 
Import d’operacions pagades: 508.224,87 € 
Ràtio d’operacions pendents de pagament: 19,50 dies 
Import d’operacions pendents de pagament: 74.890,00 € 
 
Període Mitjà de pagament de l’entitat: 9,00  dies 

2.- Interessos de demora 

No hi ha interessos de demora pagats en els períodes. 

3.- Factures o documents justificatius pendents de pagament al final del trimestre 

No n’hi ha. 

4.- Aquest informe es remet al Ple de la Corporació, al Ministeri d’Hisenda i Administracions Públiques i 
es publica a la web municipal. 

No havent-hi cap comentari, el Ple es dóna per assabentat, i es tracta el següent punt de l’ordre del 
dia. 

4.-APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L’EXERCICI 2023 
 
La Sra. Secretària procedeix amb la lectura de la proposta que transcrita literalment diu el següent:  
 

APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL DE L´EXERCICI 2023 

Atès que finalitzat l’exercici pressupostari de 2023, i en compliment d’allò disposat a l’article 212 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, és necessari elaborar el compte general de l’entitat local, dels organismes autònoms i 
de les societats mercantils de capital íntegrament local, el qual ha de posar de manifest la gestió realit-
zada en els aspectes econòmic, financer, patrimonial i pressupostari, i ha de contenir el conjunt de do-
cumentació bàsica, complementària i annexos disposats normativament.  

Atès que els estats i comptes anuals de l’exercici pressupostari 2023 han estat elaborats per la Interven-
ció municipal.   

Atès que posteriorment, la comissió especial de comptes de l’Ajuntament d’Aiguafreda en sessió cele-
brada en data 25 de juny de 2024 va emetre l’informe preceptiu corresponent en relació al compte 
general d’aquesta corporació de l’exercici 2023. 

Atès que mitjançant anunci publicat en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona de data 1 de juliol 
de 2024, el compte general és objecte d’exposició al públic durant el termini de quinze dies, durant els 
quals, els interessats poden presentar reclamacions, objeccions o observacions. 

Vist l’informe de la comissió especial de comptes, i de conformitat amb el que estableix l’article 22.2.e) 
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de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local, es proposa al Ple, l’adopció dels 
següents acords:  

PRIMER.- Aprovar definitivament el compte general de l’exercici 2023. 

SEGON.- Remetre el compte general aprovat juntament amb tota la documentació que la integra a Sin-
dicatura de Comptes tal com estableix l’article 212.3 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, i, en compliment dels mandats de 
la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera, i la resta de 
normativa concordant, al Ministeri d’hisenda i administracions públiques. 

Pren la paraula el Sr. Alcalde aclarint que és el mateix document que ja es va aprovar a la Comissió de 
Comptes que va tenir lloc el dimarts 25 de juny de 2024, on hi havia representació de tots els grups 
municipals.  
 

I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la proposta efectuada 
que és APROVADA per UNANIMITAT per sis (6) vots a favor del grup municipal Junts per Aiguafreda-
CM, quatre (4) vots a favor del grup municipal ERC-AM i un(1) vot a favor del grup municipal PP. 
 
5.-APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ A LA CENTRAL DE CONTRACTACIÓ DE LA MANCOMUNITAT LA PLANA 
 
La Sra. Secretària procedeix amb la lectura de la proposta que transcrita literalment diu el següent:  
 

PROPOSTA D’APROVACIÓ D’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT D’AIGUAFREDA A LA CENTRAL DE 
CONTRACTACIÓ DE LA MANCOMUNITAT LA PLANA 
 
I.- ANTECEDENTS  

Els canvis normatius impulsats per la Unió Europea persegueixen l’objectiu de reduir el deute públic i 
millorar la disciplina financera de les administracions públiques, així com aconseguir que actuïn d’acord 
amb els principis eficàcia, eficiència, economia, objectivitat, transparència, i en definitiva, 
responsabilitat en la gestió pública. 

No obstant, aquestes nombroses exigències normatives i les adoptades especialment en l’àmbit de la 
contractació pública, Directives del Parlament Europeu i el Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE que a 
Espanya es transposen amb la Llei 9/2017 de 8 de novembre de Contractes del Sector Públic (LCSP), han 
provocat una situació inabastable per les corporacions locals, també obligades a prestar una sèrie de 
serveis essencials a la seva ciutadania. Malgrat el deure de planificació de l'activitat de contractació de 
l’administració pública, la manca de recursos i mitjans al món local, obstaculitza i retarda els tràmits 
necessaris, amb el consegüent risc de que l'interès públic es vegi afectat. 

La Mancomunitat Intermunicipal Voluntària la Plana per acord de l’Assemblea General de 18 de juliol 
de 2024, va aprovar la creació d'una Central de Contractació d’acord amb la Directiva 2014/24/UE del 
Parlament Europeu i del Consell de 2014 sobre contractació pública (DC), i amb la Llei 9/2017 de 8 de 
novembre de Contractes del Sector Públic (LCSP). 
 
La Central de Contractació de la Mancomunitat es regeix pel que disposen els articles 227 i següents de 
la Llei 9/2017 de 8 de novembre de contractes del sector públic, i pel reglament aprovat per la mateixa 
Assemblea General de la Mancomunitat. 
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L'Ajuntament d’Aiguafreda està interessat en adherir-se a la Central de Contractació creada per la 
Mancomunitat, tal com regula l’article 4 del reglament aprovat, i tenint en compte el que disposa 
l'article 228 de la LCSP. 
 
II.- FONAMENTS DE DRET 
II.1 Legislació aplicable 
 

- Directiva 2014/24/UE del Parlament Europeu i del Consell, de 26 de febrer de 2014, sobre 
contractació pública i per la qual es deroga la Directiva 2004/18/CE. 

- Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic, per la qual es transposen a 
l’ordenament jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 
2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014. 

- Els articles 1 i 2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

- Reial Decret Llei 3/2020, de 4 de febrer, de mesures urgents pel qual s'incorporen a 
l'ordenament jurídic espanyol diverses directives de la Unió Europea en l'àmbit de la 
contractació pública en determinats sectors; d'assegurances privades; de plans i fons de 
pensions; de l'àmbit tributari i de litigis fiscals. 

- Decret Llei 3/2016, de 31 de maig, de mesures urgents en matèria de contractació pública. 
- Llei 5/2017, de 28 de març de mesures fiscals, administratives, financeres i del sector públic. 
- Reial Decret 817/2009, de 8 de maig, pel qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 

30 d’octubre, de Contractes del Sector Públic. 
- Reglament general de la Llei de Contractes de les administracions públiques aprovat pel Reial 

Decret 1098/2001, de 12 d’octubre, en tot allò no modificat ni derogat per les disposicions 
esmentades anteriorment. 

- Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions 
públiques.  

- Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 
- Llei Orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels drets 

digitals. 
- Llei 19/2013, de 9 de desembre, de Transparència, accés a la informació pública i bon govern. 
- Reial Decret 3/2020, de 4 de febrer, de mesures urgents pel qual s’incorporen a l’ordenament 

jurídic espanyol diverses directives de la Unió Europea en l’àmbit de la contractació. 
- Reial Decret 203/2021, de 30 de març, pel qual s’aprova el Reglament d’actuació i 

funcionament del sector públic per mitjans electrònics. 
- Reglament de la Central de Contractació de la Mancomunitat La Plana, aprovat en data 18 de 

juliol de 2024.  
 
II.2 Fonaments i consideracions jurídiques 
 
De conformitat amb la Directiva 2014/24/UE del Parlament Europeu i del Consell, de 26 de febrer de 
2014, sobre contractació pública i per la qual es deroga la Directiva 2004/18/CE, una central de compres 
és un poder adjudicador que realitza activitats de compra centralitzades i, eventualment, activitats de 
compra auxiliars. 
 
Les previsions de la Directiva 2014/24/UE han estat transposades al nostre ordenament jurídic per mitjà 
de la Llei 9/2017 de 8 de novembre de contractes del sector públic, per la qual es transposen a 
l’ordenament jurídic espanyol les directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 
2014/24/UE, de 26 de febrer de 2014 (LCSP). Així doncs, la LCSP preveu que les entitats del sector públic 
poden centralitzar la contractació d’obres, serveis i subministraments, i atribuir-la a serveis 
especialitzats. 
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La Mancomunitat La Plana és una entitat local de caràcter supramunicipal, l’objecte de la qual és 
l’execució en comú d’obres i serveis, amb capacitat de constituir-se com a central de contractació 
d’obres, serveis i subministraments de conformitat amb el que disposa l’article 5 dels seus Estatuts, i la 
normativa en matèria de contractació del sector públic.  
 
Amb la constitució com a central de contractació, la Mancomunitat La Plana desenvoluparà una  funció 
de suport a les entitats locals en matèria de contractació del sector públic optimitzant la despesa 
pública, millorant la contractació amb una major eficiència i aconseguint una econòmica d’escala, 
racionalitzant els recursos de les diferents entitats. Tot això a través dels instruments que permet 
l’ordenament jurídic i la Llei. 
 
El Reglament de la Central de Contractació de la Mancomunitat La Plana té com a objecte regular el 
funcionament, l’estructura, l’organització i el procediment de la Central de Contractació. En el mateix, 
s’estableix que el seu funcionament ordinari serà el de promoure i concloure Acords marc, Sistemes 
dinàmics de contractació, o contractes producte del Sistema d’adquisició centralitzada. La Central de 
Contractació promourà, si escau, la contractació a través de catàlegs electrònics per adquirir obres, béns 
i serveis destinats a les entitats locals que en formin part. 
 
D’acord amb el previst a l’article 4 del reglament aprovat, Aiguafreda com a entitat local que forma part 
de la Mancomunitat La Plana té dret a adherir-se a la Central de Contractació en qualsevol moment des 
de la constitució d’aquesta. La sol·licitud d’adhesió consistirà en notificar a la Mancomunitat La Plana la 
certificació de l’Acord del Ple municipal de sol·licitud d’adhesió a la Central de contractació, amb un 
contingut igual o similar a l’annex 1 del reglament.  
 
En virtut de tot això, tal com regula l’article 4 del reglament i tenint en compte el que disposa l'article 
228 de la LCSP, sent d'interès per a aquesta entitat l’ús de la Central de Contractació de la Mancomunitat 
La Plana, l’Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels següents ACORDS:   
 
PRIMER.- Sol·licitar l’adhesió a la Central de Contractació de la Mancomunitat amb la finalitat de poder 
contractar les obres, serveis i subministraments que ofereixi, de conformitat amb les condicions i preus 
que es fixin en els corresponents contractes, Acords marc o Sistemes dinàmics que es subscriguin entre 
aquesta central i les empreses adjudicatàries dels mateixos. 
 
SEGON.- Ajustar-se al que estableix el Reglament de la Central de Contractació, en concret, al capítol de 
les entitats destinatàries, i especialment al funcionament, drets i obligacions de les Entitats Locals i règim 
econòmic de la Central de contractació. 
 
TERCER.- Facultar al President de la Corporació perquè, en nom i representació d’aquesta, pugui 
formalitzar tots aquells documents que siguin necessaris per a l’efectivitat d’aquests acords i, així 
mateix, habilitar-lo, o en qui legalment hagi delegat, per formalitzar l’adhesió específica a les 
contractacions que la Central de Contractació de la Mancomunitat hagi aprovat. 
 
QUART.- Trametre aquest acord a la Mancomunitat la Plana, als efectes oportuns. 

 
Pren la paraula el Sr. Alcalde comentant que l’Ajuntament d’Aiguafreda està adherit a la central de 
compres de l’ACM i destaca que és una eina operativa que agilitza les licitacions. Ara la Diputació de 
Barcelona proposa fer una cosa similar, i com a Ajuntament volem aprovar per Ple aquesta adhesió. A 
més a més, la Mancomunitat també ha presentat una iniciativa similar, amb la característica que els 
serveis que es volen oferir siguin prestats per empreses dels pobles que la integren. D’aquesta manera, 
es podrà recórrer a serveis i empreses del territori, i permetrà estalviar-se el procés de licitació que 
prèviament ja haurà fet la Mancomunitat La Plana. Encara no està operatiu, però aquest dimecres 18 
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de setembre de 2024, hi ha una reunió convocada per tots els/les secretaris/es dels pobles que 
integren la Mancomunitat.  El Sr. Alcalde conclou que és una bona iniciativa que permetrà reforçar el 
teixit dels pobles de la Mancomunitat, i a la vegada descarregar de tasques els Ajuntaments. 
 

I no havent-hi cap més intervenció al respecte, el Sr. Alcalde sotmet a votació la proposta efectuada 
que és APROVADA per UNANIMITAT per sis (6) vots a favor del grup municipal Junts per Aiguafreda-
CM, quatre (4) vots a favor del grup municipal ERC-AM i un(1) vot a favor del grup municipal PP. 
 
 

6.-MOCIONS, PRECS I PREGUNTES 
 
ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA-ACORD MUNICIPAL 
 
Pren la paraula la regidora d’ERC-AM, la Sra. Martín per donar lectura a les preguntes presentades. 
 
1) S'ha contactat ja amb els Quintos 2024 per tal que puguin participar en la presa de decisions dels 

actes de la Festa Major, o es seguirà fent com fins ara on participen a partir del dia d’inici de 
festa major però no poden donar l’opinió ni aportar idees sobre cap dels actes proposats? 

El Sr. Alcalde manifesta que les afirmacions realitzades a la pregunta no s’ajusten a la realitat, ja que 
sempre estan oberts a escoltar totes les propostes. Seguidament dona la paraula al Regidor de Festes 
perquè respongui la pregunta.  
 
Intervé el regidor de Junts per Aiguafreda, el Sr. Herms i explica que ja disposen de les llistes dels 
Quintos d’Aiguafreda, Sant Martí de Centelles i de Tagamanent, i que està previst convocar-los el 
divendres 27 de setembre de 2024. Assenyala que com bé ha comentat l’Alcalde, sempre estan oberts 
a escoltar totes les idees que puguin aportar. Posa d’exemple algunes de les propostes que l’any passat 
es van acceptar. 
 
El regidor de Junts, el Sr. Geli afegeix que la pregunta està plena de prejudicis que no considera certs. 
Apunta, des de la seva experiència de l’any passat, que els Quintos van participar en la presa de 
decisions des de la crida que es fa després d’estiu i no des del dia d’inici de festes. 
 
Pren la paraula el regidor d’ERC, Sr. Pujol per indicar que és evident que hi ha activitats com les 
orquestres que ja estan contractades prèviament i no es poden decidir. 
 
El Sr. Geli respon que s’ha de fer un exercici de realitat administrativa, i entendre que hi ha activitats 
que s’han de contractar amb antelació, i en conseqüència, no es poden deixar pel darrer moment. Per 
altra banda, assenyalar també que l’any passat es van trobar amb una escassa participació en la presa 
de decisions. Però en qualsevol cas, per part de la Regidoria sempre es mostren oberts a totes les 
aportacions i iniciatives que hi hagi.  
 
El Sr. Alcalde afegeix que el marc legal ha canviat molt, hi ha determinats actes de la festa major que 
són fixes com ara el pregó, el ball, les sardanes, etc., i són actes que normalment no es modifiquen, 
però la contractació s’ha de fer amb força previsió. Explica que per fer aquestes contractacions, que 
abans les feien directament els Quintos, ara s’han de complir un conjunt de requisits que cap d’ells 
disposa, com per exemple: tenir una majoria d’edat, disposar d’un NIF, un dipòsit monetari solvent, 
etc. Per tant, l’Ajuntament ha d’estar-hi al darrere per ajudar-los. El Sr. Alcalde també remarca que 
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sempre se’ls convida prèviament amb la intenció d’aportar idees. Molts anys n’han aportat i se n’han 
fet. Evidentment, hi ha generacions de Quintos amb més voluntat que d’altres, però que sempre s’ha 
tingut en compte l’esforç que fan. No només els dies de la Festa, sinó durant totes les tasques prèvies, 
com per exemple el repartiment dels programes o interpel·lar les diferents entitats municipals perquè 
aquestes facin els seus escrits pel programa. Conclou que se’ls hi dóna feina, i que per part d’ells hi ha 
una voluntat per col·laborar-hi. Però, a la vegada, també s’escolten les propostes que presenten i se’n 
duen a terme algunes, com per exemple des d’un concurs de pastissos fins a un festival de 
curtmetratges.   
 
La regidora d’ERC, la Sra. Mir exposa que estan d’acord amb el tema de la previsió per la contractació 
i la implicació de l’Ajuntament amb aquesta, però consideren que la convocatòria per reunir-se amb 
els Quintos per aportar propostes es fa una mica tard. Entenent que és una edat que els hi costa 
aportar propostes al no estar-hi acostumats, consideren que disposar només de dos mesos per poder 
aportar idees és una mica just, podent-los convocar amb més previsió de temps al voltant de l’abril o 
maig, quan ja poden ser conegudes les llistes de Quintos. D’aquesta manera, apunta que, recollint 
algunes de les queixes i neguits d’alguns Quintos, aquests es podrien sentir més identificats i motivats 
en la presa de decisions.   
 
El Sr. Alcalde respon que anys anteriors ja s’havien convocat els Quintos abans, cap a final de curs, 
però es va deixar de fer per la poca assistència i participació. De totes maneres, es pren nota del 
suggeriment. 

 

2) Quina és la previsió d'execució de les obres de la reforma del Parc de la Plateria? Quan tenen 

previst que comencin? 

 

Pren la paraula el Sr. Alcalde, explicant que es tracta d’una remodelació de l’espai, recordant que era 

una de les propostes aprovades en els Pressupostos Participatius. I exposa l’execució a partir de tres 

punts principals: 

 

1. La col·locació de baranes de fusta a l’escenari de la porxada, d’acord amb l’alçada i la normativa. 

2. Decoració amb pintura a la paret que dona a l’àrea de jocs infantils. 

3. Instal·lacions que complementen l’àrea de jocs actual. El parc creix una mica amb un tobogan cap a 

la part de dalt, on hi ha l’esplanada d’herba. 

 

Comenta que això està previst pel dia 20 d’octubre. El pressupost pujava molt, i en conseqüència no 

s’ha pogut fer adjudicació directa. S’ha hagut de fer el procés que correspon , tot i que es voldria que 

fos ràpid i estigui operatiu a començaments de novembre.  

 

La Sra. Martín pregunta si durant el transcurs de les obres el recinte quedarà tancat, o hi haurà una 

part operativa.  

 

El Sr. Alcalde respon que romandrà tancada la part que es consideri necessària, però no creu que esti-

gui tancat tot el recinte. 
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3) S'ha mantingut alguna reunió darrerament amb l'associació de veïns o propietaris de Serra-

banda? Quins temes s'han tractat? 

 

El Sr. Alcalde respon que es va tenir una reunió abans de l’estiu amb la presidenta i un membre de la 

Junta, on es va demanar que acceleressin l’Assemblea que havien de fer, per votar l’adhesió a la pro-

posta del projecte. Comenten que estan buscant el millor moment per fer-la. 

 

El regidor d’ERC, Sr. Pujol manifesta que a l’informe del projecte s’indica que hi ha 160 parcel·les i 103 

propietaris. Entre altres coses es diu que entre el 2023 i el 2024 hi haurà l’aprovació definitiva, la lici-

tació i tràmits per iniciar el projecte, i noves quotes del repartiment. Durant el 2024 i el 2025 hi hauria 

l’adjudicació de l’obra, i del 2025 al 2028 començarien els treballs. Pregunta si l’Ajuntament està po-

sant tota la seva voluntat per tirar-ho endavant. Es pregunta quin sentit té que es canviés de compen-

sació a cooperació, fins el dia que es va fer aquest canvi, eren els propietaris de Serrabanda els respon-

sables de no executar el projecte. Ara és l’Ajuntament i en especial el seu Alcalde, com a president, el 

responsable que això no tiri endavant.  

 

Continua el Sr. Pujol indicant que  34 propietaris de Serrabanda van signar una instància a l’atenció de 

l’Alcalde, que va ser contestada l’octubre del 2022. Li han anat reclamant dues vegades més, el 

27.11.2023 i el 01.01.2024, i aquestes no han rebut cap resposta. Comenta que no està completament 

d’acord en tot el que aquests propietaris exposen a les instàncies, però que li costa entendre perquè 

no tira endavant, i es fa una espècie de silenci administratiu, i no es doni resposta encara que fos 

negativa. Considera, però, que si hi hagués la voluntat de tirar-ho endavant, hi hauria d’haver més 

dinàmica en respondre’ls i la voluntat de buscar si realment ho podem fer. 

 

Reprèn la paraula el Sr. Alcalde i comenta, en primer lloc, el tema del procediment de compensació o 

de cooperació. Exposa que tots els procediments d’urbanització, per tal de ser recepcionats per l’Ajun-

tament, han de ser per sistemes de compensació i que vagin a càrrec dels propietaris. Aquests han de 

buscar l’equip d’enginyers i d’arquitectes per la redacció del projecte i econòmicament ho han d’assu-

mir tot. Comenta que a petició de la Junta de Serrabanda es va demanar a l’Ajuntament que si us plau 

canviés del pla de compensació a cooperació, ja que ningú es va encarregar de buscar l’equip tècnic ni 

hi va haver voluntat d’assumir-ne els costos. En aquell moment, en la legislatura 2004-2008, l’Ajunta-

ment va acceptar la petició dels veïns i va encarregar la redacció d’un projecte. Es va veure que el 

projecte era irrealitzable pels seus costos desorbitats, per tant es va encarregar un nou projecte per 

mirar de rebaixar els costos. Es va presentar als veïns i se’ls hi va comentar que l’Ajuntament el volia 

tirar endavant, ja que tenien la voluntat i els recursos per fer-ho. Tot depenia de la voluntat d’aquests, 

malgrat que l’Ajuntament si volgués, ho podria tirar endavant de forma unilateral.  

 

El Sr. Alcalde destaca, però, que la postura de l’Ajuntament és molt clara. Si no hi ha la voluntat de 

l’Assemblea, no es farà res. Hi ha un grup de propietaris que no hi estan d’acord perquè han de pagar 

molt, i manifesten que ho ha d’assumir l’Ajuntament. Referent al tema de les instàncies, comenta que 
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s’han fet reunions, i s’ha donat resposta a tot. Fins i tot, assenyala que moltes vegades s’ha atès per-

sonalment als interessats. En general, conclou que és un tema que se’ns escapa, perquè és de valor 

jurídic i no es pot fer d’altra manera que respectant la legalitat. L’Ajuntament es troba amb uns topalls 

quan s’han de posar diners. Els imports que es proposen no són un problema per l’Ajuntament, però 

entén que ho poden ser per alguns veïns que tenen unes quantitats molt elevades i no hi poden fer 

front. El Sr. Alcalde assenyala que l’Ajuntament ha escoltat totes aquestes peticions i se’ls ha respost 

tècnicament, indicant que no pot assumir més del que es permet legalment. La voluntat de la Junta és 

la mateixa que la de l’Ajuntament, i ambdues volen tirar endavant el projecte. Però hi ha un percen-

tatge elevat de de propietaris de Serrabanda que no estan adherits a l’Associació, malgrat que l’Ajun-

tament la tingui reconeguda com a entitat de representació de tots els veïns de Serrabanda. 

 

El Sr. Pujol demana si l’Ajuntament ha citat a cada un d’aquests propietaris per conèixer la seva opinió 

o per convidar-los a assistir a aquestes reunions. 

 

El Sr. Alcalde respon que l’Ajuntament no coneix quins propietaris estan adherits o no a l’Associació. 

Ara bé, comenta que ell mateix i els tècnics municipals han atès a tots els veïns de Serrabanda que han 

vingut a demanar com estava la situació i se’ls hi ha facilitat, fins i tot, quin és l’import que els hi tocaria 

assumir.  

 

El Sr. Pujol comenta que la manera de saber quants veïns estan d’acord o en contra, és sotmetre’ls a 

referèndum i preguntar als propietaris. D’aquesta manera, considera que es podria saber si l’Ajunta-

ment té capacitat tirar-ho endavant. Assenyala que segons la seva opinió, mentre s’està delegant tot 

a l’Associació, s’està ignorant als que no en formen part i s’està perdent el temps. Per fer veure a la 

propaganda electoral que durant aquesta legislatura sí que s’executarà Serrabanda, per acabar la le-

gislatura sense haver fet res.  

 

El Sr. Alcalde respon que la impressió és equivocada. Apunta que sí que s’ha fet i molt, i remarca que 

la decisió va condicionada per un fonament legal. Explica que el 2015 es va convocar a tots els veïns 

de Serrabanda a través de l’Assemblea, i van decidir adherir-se al projecte. Però ara n’hi ha un altre 

sobre la taula i aquest s’ha de sotmetre a votació novament. Considera que tots els veïns haurien de 

formar part de l’Assemblea, ja que les condicions que s’ofereixen són molt bones i són les que repre-

senten millor al conjunt.  

 

Continua el Sr. Alcalde dient que certament l’Ajuntament podria unilateralment tirar endavant el pro-

jecte, però atès el volum i la despesa que hi ha, volen que hi hagi un vistiplau de la majoria dels afectats. 

Afegeix que ha llegit una notícia que el nou Conseller d’obres públiques de la Generalitat, estava ne-

gociant de cara als pressupostos per l’any 2025, una nova partida de subvencions, perquè hi ha molts 

pobles que els hi demanen finançament per poder saltar el marge i el topall que tenen, especialment 

per urbanitzacions com la de Serrabanda. Apunta que aquestes subvencions ajuden als ajuntaments, 

però no als propietaris, i recalca que l’Ajuntament no és qui té problemes per poder pagar. Conclou la 
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intervenció posant exemple de casos similars de pobles propers, on l’Ajuntament veient la impossibi-

litat de tirar endavant les obres per part dels veïns, va aprovar per unanimitat del Ple augmentar la 

participació per rebaixar els costos per aquests, amb la voluntat d’ajudar, i ara estan imputats per 

prevaricació.  

 

4) Quina és la situació actual dels desperfectes a la Biblioteca? Quina previsió d'actuacions hi ha? 

 

El Sr. Alcalde demana si com a desperfectes es refereixen a les mancances que hi havia de la construc-

ció, i pregunta a Secretaria si tenen una data concreta. 

 

Pren la paraula la Secretària-Interventora accidental i comenta que l’expedient ja es va resoldre i es va 

notificar a l’empresa que té fins al 25 de setembre de 2024 per executar les obres, i que a partir d’aquí 

si no les executa, l’Ajuntament les podrà executar amb càrrec a la garantia que  van presentar. Afegeix 

que les actuacions són les que es van mencionar en el Ple, quan es va aprovar la certificació del final 

d’obra, on hi havia  transcrit tot l’informe tècnic de tots els desperfectes,  aquestes deficiències són les 

que ha indicat la direcció facultativa de l’obra.  

 

El Sr. Alcalde comenta que hi va haver una reunió amb els tècnics de l’empresa i els tècnics municipals, 

i van repassar dins de l’edifici punt per punt tots els desperfectes.  

 

5) Quin és el temps mitjà de resposta a instàncies i permisos que entra la ciutadania a l'Ajunta-

ment? 

 

El Sr. Alcalde demana a Secretaria que doni resposta a la pregunta formulada. 

 

Pren la paraula la Secretària-Interventora accidental, i exposa que no hi ha una mitjana de resposta, 

no es disposa d’una eina informàtica que la calculi, ni recursos humans per fer-ho, i segurament seria 

una mitjana enganyosa. Els terminis venen marcats per la normativa, i varien en funció del procedi-

ment, tant poden ser de sis mesos com d’un mes. Cita alguns exemples perquè sigui més clar: Per 

resolució d’un d’empadronament tres mesos, per una llicència d’obra si hi ha projecte i és una obra 

major dos mesos, si és una obra menor un mes, una sol·licitud d’accés a la informació pública també 

un mes, una responsabilitat patrimonial sis mesos. Per concloure, assenyala que sempre s’intenta com-

plir amb aquests terminis legals, i en funció del compliment o no compliment, llavors opera el silenci 

administratiu, que pot tenir un sentit favorable o no.  

 

El Sr. Alcalde afegeix que pel que fa a altres instàncies de comentaris i suggeriments la mitjana de 

resposta és de quinze dies aproximadament, que és el temps que passa entre una Junta de Govern 

Local i una altra.  

 

La Secretària-Interventora accidental, ho confirma, i diria que el termini és de deu dies, en el mateix 

termini en que es tramiten les notificacions dels acords de les Juntes.  
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El Sr. Alcalde comenta però, que quan hi ha hagut mancances de personal, potser alguna resposta a 

alguna instància s’havia demorat una mica més del previst.  

 

El Sr. Pujol demana que li confirmin quan es van respondre les dues instàncies que s’havien comentat 

a la pregunta anterior de Serrabanda. El Sr. Alcalde confirma que si, que hi ha una norma clara, i és que 

es contesten totes les instàncies.   

 

El regidor el Sr. Pujol comenta que té els números de les instàncies. Per una banda, el 2068 de data 27 

de novembre de 2023 i l’altra el 64 de data 15 de gener de 2024.  

 

El Sr. Alcalde pren nota, i comenta, que amb la persona que va entrar la instància hi va tenir una reunió 

personal, però de totes maneres es buscarà què ha passat amb aquestes instàncies.  

 

6) S'ha demanat l'informe tècnic o jurídic per a l'adequació de les voreres del centre del poble? 

 

El Sr. Alcalde entén que es refereixen a les voreres del passeig Catalunya al carrer Núria. Assenyala que 

allà s’està realitzant l’estudi tècnic. L’arquitecta tècnica i el cap de serveis operatius hi estan treballant 

per actualitzar els preus. Apunta que encara no els tenen, i que s’estudia si es podran aplicar contribu-

cions especials. Aprofita l’avinentesa per comentar el nou projecte de la vorera nord. Assenyala que 

consisteix en tot l’espai de pedres i de terra que va des de l’àrea d’aportació al costat dels Tallers 

Morera fins al Garden. En aquest cas, s’havia fet un càlcul de més de 300.000€ i aplicant-hi contribuci-

ons especials es rebaixaria la pressió de l’Ajuntament, però si no es poden aplicar segons informe de 

l’arquitecte i Secretaria, l’Ajuntament hi haurà de destinar més recursos propis.  

 

7) Des del grup municipal d'ERC Aiguafreda hem manifestat diverses vegades la necessitat de re-

plantejar la celebració de la Diada Nacional de Catalunya. Esteu oberts a replantejar-la? 

 

El Sr. Alcalde respon que sí, que sempre estan oberts a escoltar suggeriments i tot el que han proposat. 

Assenyala, però, que l’orientació que tenen, vistes les manifestacions que els han fet arribar, presenten 

una idea lleugerament diferent de la seva, però que en tot cas, escoltaran totes les propostes. Comenta 

que estan oberts a parlar-ne i espera que ells també ho estiguin. Aprofita per assenyalar que no li va 

acabar d’agradar com va anar l’11 de setembre passat. En un primer moment, s’havia informat i acor-

dat amb els grups municipals uns lliuraments, però finalment al mig de l’acte es va dir que no hi parti-

ciparien. Recalca  el Sr. Alcalde que s’hauria agraït que amb previsió de temps s’hagués informat la no 

participació en el lliurament d’aquests reconeixements, per no deixar la persona esperant, i que un 

regidor hagués de sortir corrents per solucionar-ho. Entén el posicionament polític, però no el com-

parteix. 

 

El Sr. Geli afegeix que com a equip de govern estan força contents amb el disseny de l’acte de l’11 de 

setembre. En el seu àmbit temporal és curt, una franja de matí, la qual cosa permet una assistència als 
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actes més reivindicatius de la tarda, i com a concepte el reconeixement a la gent més jove del municipi 

pensem que és positiu. Les persones s’hi han sentit bé, i l’assistència cada any és correcte. De totes 

maneres, assenyala que són porosos a les propostes que es puguin fer, i les escoltaran. Tanmateix, 

aprofita per comentar a nivell personal, que encara no n’ha sentit mai cap de proposta, només que no 

estan d’acord amb el format actual.  

 

El regidor d’ERC, el Sr. Pujol comenta que personalment, quan rep a casa un dia abans una invitació 

del Sr. Alcalde, en nom de l’Ajuntament i de tot el consistori, on es convida a participar en els actes de 

l’11 de setembre, es pregunta si la invitació també està feta en nom seu, quan ell no ha participat ni 

ha pogut proposar res. Considera que aquestes no són maneres de procedir. Aclareix que està d’acord 

en poder celebrar una reunió on cada grup fer les seves propostes. Assenyala que aquell seria un bon 

moment per sentir-se implicat. Però utilitzar el seu nom sense haver pogut plantejar cap altra opció, 

no ho permet.  

El Sr. Alcalde assenyala que en el Ple municipal quan s’intervé mai es fa amb caràcter personal, sinó en 
qualitat de regidor. Recorda a tothom que les opinions personals s’han de donar a fora i no a l’interior 
del Ple.  

 
El Sr. Pujol destaca que quan diu que és personal vol dir que no és una opinió de grup sencer, sinó a 
nivell particular, però com a regidor d'aquest Ajuntament. 

 
El Sr. Alcalde comenta que la fórmula que es fa servir ja no només per la Diada, sinó també en la targeta 
de la Festa Major, és la que s’ha fet servir sempre, i que a l’equip de govern agrada perquè representa 
a l’Ajuntament al complet. No només és una invitació, sinó que també s’anima a la ciutadania penjant 
senyeres als balcons, participant en altres actes de la Diada. És una fórmula que la signa l'Alcalde, però 
que agrupa tot el consistori. Després es pot no estar d’acord amb la fórmula o el procediment, però 
d’això no se’n parla a la targeta.  

 
El Sr. Pujol afirma que evidentment no se'n parla, i que per aquesta raó alguns dels regidors del seu 
grup municipal venen i d’altres no. Però considera que no costaria tant parlar-ne vint minuts abans de 
l’acte. 

 
El Sr. Alcalde respon que es va fer una reunió prèvia. Recorda que al Ple d’abans d’estiu, el seu grup 
van preguntar si explicarien com es faria, si pensaven donar premis, etc. i ho vam explicar. Comenta 
que és cert que l’acte estava tancat i no es va parlar dels seus suggeriments, en aquest sentit reitera el 
que ha dit al començament, que estan oberts a les seves propostes. El Sr. Alcalde exposa que la 
participació d’aquell dia com a grup d’Esquerra Republicana a l’acte, havia de ser més en positiu 
independentment que s’estigués d’acord en donar banderes o reconeixements als estudiants. 
Assenyala que hi havia una part política, on es va llegir un manifest de l’Associació de Municipis per la 
Independència, un manifest contundent. Espera que estiguessin d'acord amb el plantejament nacional 
que es va plantejar allà. Conclou dient que al final va ser sorprenent que el Partit Popular participés 
més activament a la diada de l’11 de setembre que ells. 

 
 El Sr. Pujol respon que segurament. 

 

mailto:aiguafreda@diba.cat


 

 
Plaça de l’Ajuntament, 1 ·  08591 AIGUAFREDA (Barcelona) ·  tel. 93 844 22 53  fax  93 844 21 85 

E-mail: aiguafreda@aiguafreda.cat  www.aiguafreda.cat 
 

Pren la paraula la regidora d’ERC, la Sra. Mir per respondre que ella estava a la reunió, i que va escoltar 
el que el Sr. Alcalde i el regidor de Junts, el Sr. Herms els van explicar que farien. També recorda que 
la seva opinió ja la coneixien perquè l’havia manifestat l’any anterior. Que tot i que és la seva opinió 
personal, tenint en compte que és regidora d’un grup polític que representa a un conjunt de persones 
que l’han votat, havia d’assistir a l’acte de la Diada de l’11 de setembre, estant més o menys d'acord 
amb el plantejament. Però, potser hi va haver un malentès i es disculpa. No va entendre, en cap 
moment, que a la reunió se li digués que ells hi participarien entregant banderes, ja que a l’any anterior 
ja havia manifestat que no ho faria. En conseqüència, ho va donar per suposat. 

 
El Sr. Alcalde comenta que a la reunió potser no va quedar prou clar, però sí que va demanar que hi 
participessin fent entrega.  

 
La Sra. Mir recalca que no va entendre que ells havien de donar cap bandera. 

 
El Sr. Alcalde respon que l’únic que demana és que, si com a posicionament polític decideixen no 
participar-hi, s’informi abans. 

 
La Sra. Mir comenta que ella ho va donar per fet. 

  
El Sr. Alcalde diu, que resulta clar el malentès.  
 
La Sra. Mir reconeix que potser el dia que van parlar hauria d’haver tornat a explicar la seva intenció,   
i tot hauria quedat més clar.  
 
El Sr. Alcalde ho confirma, i explica que quan va parlar amb la Glòria Santamaría pel guió, li va passar 
per escrit els noms de les persones que intervenien a l’acte, i per aquesta raó tenia el seu nom. 
 
La Sra. Mir assenyala que entén perfectament que l’acte estigui organitzat. Recalca que ella havia 
confirmat que hi assistiria, però no perquè hi participés. Comenta que és un tema molt personal i 
prefereix no intervenir-hi. Però apunta que és la Diada nacional del seu país, vol assistir-hi i escoltar el 
manifest amb un anhel màxim de contundència, perquè és la seva opinió política.  
 
El Sr. Alcalde indica que queda tot entès i remarca que tal com ha dit al començament el regidor Sr. 
Geli, facin arribar els suggeriments que creguin convenients i es tindrà en compte. 

 

8) Quina és la situació actual de la licitació del manteniment de la planta de biomassa? 

Pren la paraula el Sr. Alcalde i respon que la licitació està en curs, però mancava l'enginyer que ha de 
redactar els plecs, recorda que ara hi ha un nou enginyer. En qualsevol cas, destaca que hi ha hagut 
una averia considerable a la planta, que afecta el funcionament del pavelló i la biblioteca. Per 
solucionar-ho s’ha contractat una empresa. Dóna pas a Secretaria perquè ho expliqui.  

 
La Secretària-Interventora accidental explica que en primer lloc, s'ha hagut de contractar aquesta 
reparació urgent, amb informe de l'enginyer i corresponent proposta d'adjudicació, seguint el 
procediment. Aquest contracte està tramitat amb adjudicació a una empresa de Canovelles. 

 
El Sr. Pujol pregunta si aquest és el motiu de manca d’aigua calenta al pavelló. 
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El Sr. Alcalde respon que sí, ha calgut aquesta actuació puntual per aquesta emergència.  

 

9) Hi ha algun conveni vigent amb alguna empresa de control de plagues (rates, coloms, insectes....) 

al municipi i quins tractaments inclou? 

Pren la paraula el Sr. Alcalde i respon afirmativament a la resposta. Tot seguit, exposa cada un dels 
tractaments que s’estan duent a terme. En primer lloc, en el cas de les rates, comenta que es treballa  
amb l’empresa SAC Antiplagues que fa un seguiment mapificat de diferents punts de captació en 
clavegueres d'Aiguafreda. És un seguiment que fan de manera regular al llarg de l'any, amb un sistema 
que els permet també controlar la població. Per fer-ho, instal·len uns esquers que pengen amb verí i 
en funció del consum que fan les rates poden saben la població que hi ha en aquell punt concret. Es 
pot saber exactament quan es duen a terme aquestes actuacions, ja que és el moment en què es veuen 
les rates a la superfície perquè estan mig emmetzinades. Per tant, quan la gent ens avisa és quan s’està 
fent una actuació.  

 
En el cas dels coloms explica que abans no hi havia plagues. El sistema que es feia tradicionalment per 
part de l'Ajuntament d'Aiguafreda era alimentar els coloms en un punt concret, el Pla de la Vinya. Al 
cap d'un mes tots els coloms de la vall es concentraven en aquell punt a la mateixa hora, moment en 
què l’empresa del control de plagues venia i amb ajuda d’una xarxa els capturava. Això era un sistema 
molt efectiu, però ara els procediments s’han adequat a la normativa amb la voluntat de garantir el 
benestar animal. En conseqüència, se'ns va demanar que hauríem de fer el control de coloms a través 
de gàbies. Assenyala que així es va fer. Aquestes estaven instal·lades a diferents indrets del municipi, 
en cases particulars, a l'Ajuntament mateix, en llocs públics on els coloms trobaven menjar, etc. 
Aquestes gàbies estaven equipades amb menjadores, perquè els coloms tinguessin aliment durant el 
seu captiveri, fins que no vingués el tècnic a recollir-los. Apunta que aquest sistema permetia capturar 
entorn de 60 o 80 coloms a l’any i es podia mantenir la població bastant estable. Ara també hi ha una  
nova llei de protecció i de benestar animal, s’ha anat més enllà i ara es demana que el tècnic vagi cada 
dia al punt de captura. L'empresa que s’encarrega és Biodiversitat de Taradell. Aquesta empresa va 
informar-nos que fer el monitoratge diari, suposava un cost molt elevat per ells, i en contrapartida per 
l'Ajuntament. Sumat a tot això, les gàbies que s’utilitzaven ja no valien. Segons aquesta nova llei, les 
noves gàbies han d'anar acompanyades d'una càmera web per poder-les monitoritzar a distància i 
assegurar així el benestar dels coloms. Tot plegat és un cost difícil d’assumir. S’estan buscant altres 
empreses més assequibles. Comenta que no vol fer demagògia, però exposa que és molt més elevat el 
què s’hauria de destinar al control de coloms que el que s’està destinant als nens d'Aiguafreda.  

 
Per tractar l’àmbit relacionat amb insectes pren la paraula el regidor de Junts, el Sr. Geli i exposa que 
les instàncies que arriben a l’Ajuntament són problemes relacionats bàsicament amb la vespa asiàtica 
i les vespes. Comenta que en el darrer any s’han fet un parell d’intervencions puntuals, ja que no s’han 
d’entendre com a plagues. Quan hi ha l’avís per la presència d’un niu, es fa una valoració visual del lloc 
on és i l’afluència de persones que hi ha. A partir d’aquí, si és un espai públic, l’Ajuntament actua. Si 
estigués en un espai privat, es requeriria als propietaris perquè actuessin ells. A tall d’exemple, explica 
que durant aquest any i mig s’han fet intervencions a dos contenidors de vidre. En trobar-se a la via 
pública i en estar a l’abast de la gent, s’ha procedit a eliminar-los. A vegades és tan fàcil com tirar 
insecticida amb mitjans propis, i altres s’ha de trucar a una empresa especialitzada per poder-ho 
retirar, com per exemple l’any passat en els marges de l’escola. 
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Exposa que amb la vespa asiàtica la voluntat és fer el mateix. Hi ha molta gent que truca tan bon punt 
veu un niu en un arbre, però normalment els que estan visibles ja estan abandonats, però són els que 
més alarma creen a la gent. Conclou dient que la voluntat és aquesta. Quan hi ha un avís fer una 
visualització a través dels vigilants i valorar-ho. Aquest seria el protocol d’actuació. 

 
El Sr. Alcalde afegeix que pel tema dels insectes s’han fet actuacions puntuals amb l’empresa SAC 
Antiplagues. Exemplifica aquestes actuacions puntuals amb la problemàtica identificada durant el 
transcurs de les obres de la biblioteca “Les Escoles Velles” amb una plaga de tèrmits dintre d'una de 
les aules. Això és conseqüència de trobar-nos en un fons de vall, en un lloc humit i amb construccions 
amb fusta. 
 
Pren la paraula el regidor d’ERC, el Sr. Pujol i exposa que voldria fer una pregunta verbal a la qual no 
estan obligats a contestar d’acord amb el què diu la normativa. Aclareix que és un suggeriment més 
que una pregunta que ja va exposar a la reunió amb el Sr. Geli, referent a la carpa. 
 
Comenta que avui ha llegit a la web municipal que el 14 de novembre del 2014 es publicava una espècie 
d’edicte en què es deia que la carpa deixava de ser utilitzada per a temes esportius fins que es tornés 
a desmuntar. Apunta que han passat deu anys i continuem tenint el mateix inconvenient referent a la 
carpa. Deixant de banda l’estona que es tarda a muntar-la i desmuntar-la. Suggereix que haurien de 
ser capaços de fer-ho compatible. 
 
El Sr. Alcalde demana si quan parla de compatible es refereix a la presència de la carpa amb la pràctica 
esportiva.  
 
El Sr. Pujol diu que si, i prossegueix la seva intervenció comentant que l'estructura hauria de ser fixa. 
El tema de la lona entén que el seu muntatge i desmuntatge no és una gran dificultat comparat amb 
el muntatge i desmuntatge de l'estructura metàl·lica. Afegeix que és una pista de vint per trenta, on 
mai hi ha vist cap partit de la competència oficial. Assenyala que només es podria fer servir per al 
bàsquet. I recalca que els forats que hi ha, no coincideixen amb el centre del pilar. Suggereix que el 
tècnic municipal ho podria definir i potser s’aconseguiria que fos compatible tenir l’estructura 
muntada, i fer el muntatge i desmuntatge de la lona. També planteja la possibilitat de tenir-hi una 
teulada, la qual propiciaria que per exemple no s’hagués d’anul·lar el sopar de la Festa Major, o una 
activitat dels nens que es va haver de traslladar al Talleret. Considera que és un tema que sense gaire 
inversió podria ser compatible. Comenta que el primer dia ja va exposar la seva impressió sobre 
l’estructura. Vol entendre que el que va dissenyar l'estructura no és que ho fes de qualsevol manera, 
sinó per prudència en posar les pilastres més a prop del tub foradat. Si no ho va fer per això, és un 
tècnic que no serveix per fer coses esportives. Ho il·lustra amb el cas particular del pavelló de Vic i com 
a causa de la mala praxi de l’arquitecte, es va haver d’obrir una porteria allà on s’acabava la pista. 

 
El Sr. Herms respon que els tècnics municipals havien comentat que la carpa va ser comprada i està 
dissenyada per poder-se muntar i desmuntar. Sí que és veritat que es perd molt temps, però el valor 
de muntatge i desmuntatge per part de l’empresa era d’uns 9.000,00€. Per aquesta raó ho fa la 
brigada. Assenyala que s’han hagut de renovar 2 costats de la carpa, que ja es veu que són lones més 
blanques. Segons els tècnics, si s’hagués de deixar la lona exposada tot el temps, s’hauria de canviar el 
seu material, ja que duraria 4 dies davant les inclemències climàtiques, i en conseqüència s’hauria de 
canviar el tipus de sostre i l’estructura. 
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El Sr. Pujol exposa que la solució més pràctica seria intentar reduir el marc i treure les lones. Tot l’estiu 
pot estar sense lona. Si la lona s’instal·la per la Montserrat-Matagalls, per exemple, i ja la deixes fixa 
fins al dia que sigui, no passarà res. Apunta que de cara a la Festa Major d’estiu, i en previsió de pluges 
aquell dia val la pena destinar la brigada uns dies abans a muntar la lona. Llavors es podria estudiar i 
decidir si s’ha de tornar a muntar per uns dies o unes setmanes i després tornar-la a treure. Entén que 
seran hores de feina, però en seran menys que estar sempre muntant i desmuntat l’estructura 
metàl·lica sencera.  

 
El Sr. Alcalde afegeix que la lona va molt bé, i de moment, aquest ritme de muntatge i desmuntatge ha 
permès conservar-la, tot i que com es deia s’ha hagut de canviar 2 trams. Assenyala que s’ha valorat 
la possibilitat de tenir una estructura física, sòlida i permanent, ja que podries disposar d’un porxo 
permanentment per si algun dia et plou en algun acte. Afegeix que, fins i tot, es va anar a veure la de 
Villalonga de Ter, feta amb fusta i pedra, està molt bé. Apunta que tenen la perspectiva, ja no de fer-
hi sopars, sinó de fer-hi altres actes, a l’espai de porxada de la CEMSA.  En tot cas, prenen nota d’aquest 
suggeriment i ho demanaran als tècnics per si és possible. 
 
I no havent-hi més temes a tractar en l’ordre del dia, el Sr. Alcalde aixeca la sessió, donant les gràcies a 
tots els assistents, essent les 21:40 hores, de la qual cosa en dono fe. 
 

 

L'Alcalde,      La Secretària Interventora accidental 

Document signat electrònicament al marge 
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